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PROTOKÓŁ Nr 8/2012 

ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Rewizyjnej, 

Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej, 

oraz Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 29 października 2012 roku. 

  

Posiedzenie odbyło się w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy Bielsk Podlaski,                             
ul. Mickiewicza 46, w godz. 9.05 – 10.40. 

W posiedzeniu wzięli udział członkowie: 

• Komisji Rewizyjnej  

- OLSZEWSKI STANISŁAW – Przewodniczący  

- KAMIŃSKI LESZEK - członek Komisji    

- NIKOŁAJUK MIKOŁAJ – członek Komisji 

- PAC BARBARA – członek Komisji 

• Komisji Bud żetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

- WYSZKOWSKI ANATOLI – Przewodniczący 

- BOROWSKI ANDRZEJ – członek Komisji 

- ŁOZOWIK PAWEŁ – członek Komisji 

- PAWLUCZUK JAN – członek Komisji 

- TYNIEWICKI ANDRZEJ – członek Komisji 

• Komisji O światy i Spraw Społecznych 

- CHILKIEWICZ JERZY – Przewodniczący 

- CAR MIKOŁAJ – członek Komisji 

- - MATEUSZUK MIECZYSŁAW – członek Komisji 

- SIEMIENIUK SŁAWOMIR – członek Komisji 

Nieobecny: KORSZAK MARIUSZ – członek Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

 

Ponadto w posiedzeniu wzięli udział: 

1. RAISA RAJECKA – Wójt Gminy 

2. ANATOL FILIPIUK – Zastępca Wójta Gminy 

3. NADZIEJA SOKOŁOWSKA – Skarbnik Gminy 

4. WALENTY GAŁUSZEWSKI – Przewodniczący Rady Gminy 

Lista obecności stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 

Posiedzenie otworzył Wiceprzewodniczący Rady Gminy PAWEŁ ŁOZOWIK. Po 
przywitaniu wszystkich obecnych odczytał następujący porządek posiedzenia: 

1. Zaopiniowanie materiałów na XXI Sesję Rady Gminy zwołaną na dzień 
30 października  2012 roku, tj.: 
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a) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 
Bielsk Podlaski na lata 2012-2019 . 

b) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 rok. 
c) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 
d) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych usytuowanych 

przy drogach gminnych, dla których zarządcą jest Wójt Gminy Bielsk Podlaski oraz warunków i 
zasad korzystania z tych przystanków. 

e) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie podziału Gminy Bielsk Podlaski na okręgi wyborcze, 
ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym. 

f) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie podziału Gminy Bielsk Podlaski na stałe obwody 
głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. 

g) Analiza oświadczeń majątkowych złożonych za 2011 rok. 
2. Sprawy bieżące. 

- Wniosek Wójta Gminy w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku 
rolnego. 

- Wniosek Wójta Gminy w sprawie podatku leśnego od 1 ha na 2013 rok. 
 

Do pkt 1a)  i 1b) 

 Wniosek Wójta Gminy dotyczący wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Gminy Bielsk Podlaski na lata 2012-2019, stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu.  

 Wniosek Wójta Gminy dotyczący wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2012 rok 
stanowi Załącznik Nr 3 do protokołu. 

Oba wnioski omówiła Skarbnik Gminy – NADZIEJA SOKOŁOWSKA. Szczególną uwagę 
zwróciła na wydatki budżetowe. Przewodniczący Rady Gminy WALENTY GAŁUSZEWSKI, 
zapytał o planowany kredyt i czy został już wykorzystany na pokrycie deficytu budżetowego. Pani 
Skarbnik poinformowała, że kredyt nie został jeszcze wzięty. 

Radni nie zgłosili innych pytań i uwag, a projekty obu uchwał zaopiniowali pozytywnie. 

Do pkt 1c)   

 Wniosek Wójta Gminy dotyczący określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, 
stanowi Załącznik Nr 4 do protokołu. Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że załączona 
do wniosku tabela stawek od nieruchomości w czytelny sposób pokazuje porównanie 
dotychczasowych stawek  oraz wysokości przewidzianych na  2013 rok. Dodała, że są to stawki 
ustawowe wynikające ze wzrostu cen towarów i usług konsumpcyjnych w I półroczu 2012 r. 
Wskaźnik ten wyniósł 4% . WALENTY GAŁUSZEWSKI stwierdził, że podatek jest dosyć wysoki, 
zapytał, czy jest to znacząca pozycja w budżecie gminy ? Skarbnik Gminy NADZIEJA 
SOKOŁOWSKA wyjaśniła, że podatek od nieruchomości dotyczy zarówno osob prawnych, jak i 
fizycznych (kiedy nie posiadają gospodarstwa rolnego), jednak nie jest to duża pozycja w budżecie.  

Radni nie zgłosili innych pytań i uwag, a projekt uchwały zaopiniowali pozytywnie. 

Do pkt d) 

Wniosek Wójta Gminy dotyczący określenia przystanków komunikacyjnych usytuowanych 
przy drogach gminnych, dla których zarządcą jest Wójt Gminy Bielsk Podlaski oraz warunków i 
zasad korzystania z tych przystanków, stanowi Załącznik Nr 5 do protokołu.   

Wójt Gminy RAISA RAJECKA wyjaśniła, że obowiązujące przepisy nakładają na 
zarządców dróg obowiązek przyjęcia takiej uchwały. W Gminie Bielsk Podlaski dotyczy to 
przystanków znajdujących się w miejscowościach Widowo i Kotły. Pani Wójt dodała, że od 
Przedsiębiorstwa Komunalnego nie będą pobierane opłaty. Wyjaśniła, że zgodnie z przepisami 
można naliczać opłaty w wysokości 5 groszy od jednego zatrzymania. Zastępca Wójta ANATOL 
FILIPIUK dodał, że samorząd wyposaża przystanki w wiaty, ale właścicielem przystanku jest 
zarządca drogi. Jest możliwość przejęcia przystanków wraz obowiązkami (odśnieżanie, 
posypywanie solą itp.), ale Gmina nie zdecydowała się na przyjęcie takiej propozycji ze strony 
Generalnej Dyrekcji.      
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 Pytań i uwag nie zgłoszono, projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie. 

Do pkt 1e) 

Wniosek Wójta Gminy w sprawie podziału Gminy Bielsk Podlaski na okręgi wyborcze, 
ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym, 
stanowi Załącznik Nr 6 do protokołu. Wniosek omówiła Wójt Gminy – RAISA RAJECKA. 
Wyjaśniła, że w proponowanym podziale gminy na okręgi uwzględniono uwagi mieszkańców 
gminy oraz uwarunkowania terytorialne.  Podkreśliła, że dokonując podziału nie można rozdzielać 
miejscowości wchodzących w skład jednego sołectwa, musi być również zachowana norma 
przedstawicielstwa. Uwagi radnych do zaproponowanego podziału dotyczyły następujących 
okręgów: 

- Nr 2 (włączyć Stołowacz z okręgu Nr 13). Po wprowadzonej zmianie w skład okręgu 
wyborczego Nr 2 będą wchodziły następujące miejscowości: Bańki, Malinowo, Nałogi, 
Stołowacz, Stryki, Woronie. W skład okręgu wyborczego Nr 13 wejdą następujące 
miejscowości: Haćki, Orzechowicze, Rajsk. 

- Nr 3 (włączyć Bolesty z okręgu Nr  7, a w to miejsce wstawić Zawady). Po wprowadzonej 
zmianie w skład okręgu wyborczego Nr 3 będą wchodziły następujące miejscowości: 
Bolesty, Grabowiec, Skrzypki Duże, Skrzypki Małe, Szastały, natomiast w skład okręgu Nr 7 
wejdą: Dobromil, Pietrzykowo Gołąbki, Pietrzykowo Wyszki, Piliki, Zawady. 

- Nr 10 (wyłączyć miejscowości: Biała, Kotły i Orlanka i przenieść do okręgu Nr 11). Po 
wprowadzonej zmianie w skład okręgu wyborczego Nr 10 będą wchodziły następujące 
miejscowości: Hryniewicze Duże, Hryniewicze Małe, Proniewicze, Rzepniewo, Sobótka.  

- Nr 11 (włączyć miejscowości: Kotły, Biała, Orlanka, Saki i Pasynki, a Łoknicę i Miękisze 
przenieść do okręgu Nr 12). Po wprowadzonej zmianie w skład okręgu wyborczego Nr 11 
będą wchodziły następujące miejscowości: Biała, Kotły, Krzywa, Ogrodniki, Orlanka, 
Pasynki, Saki). 

- Nr 12 (wykreślić Pasynki i Saki, a włączyć Łoknicę i Miękisze).  Po wprowadzonej zmianie 
w skład okręgu wyborczego Nr 12 będą wchodziły następujące miejscowości: Łoknica, 
Miękisze, Pilipki, Treszczotki, Zubowo).  

- Nr 14 (włączyć Deniski z okręgu Nr 15). Po wprowadzonej zmianie w skład okręgu 
wyborczego Nr 14 będą wchodziły następujące miejscowości: Chraboły, Deniski, Husaki, 
Jacewicze, Plutycze). W okręgu wyborczym Nr 15 pozostaną: Knorozy, Kożyno, Ploski, 
Stupniki. Przeciwny tej zmianie był radny MIKOŁAJ NIKOŁAJUK. 

Po uzgodnieniu powyższych zmian, radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie pozytywnie 
zaopiniowali projekt uchwały wraz z poprawionym załącznikiem.   

Do pkt 1f) 

Wniosek Wójta Gminy dotyczący podziału Gminy Bielsk Podlaski na stałe obwody 
głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych, stanowi 
Załącznik Nr 7 do protokołu.  Wniosek omówiła Wójt Gminy RAISA RAJECKA. Poinformowała o 
zasadach obowiązujących podczas dokonywania podziału gminy na obwody, przedstawiła zalecenia 
Krajowego Biura Wyborczego dotyczące między innymi ilości okręgów wyborczych wchodzących 
do obwodu. Poinformowała, że proponuje się zwiększenie ilości obwodów głosowania poprzez 
utworzenie  nowego obwodu z siedzibą w Ośrodku Kultury Lokalnej w Proniewiczach. Pozwoli to 
na zmniejszenie, jak dotąd największego obwodu, z siedzibą w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy 
w Bielsku Podlaskim. W załączniku do projektu uchwały zostaną wprowadzone poprawki 
uwzględniające zmiany w podziale gminy na okręgi wyborcze. 

Pytań i uwag nie zgłoszono, a projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie. 

Do pkt 1g) 

Analiza oświadczeń majątkowych złożonych przez radnych, Wójta Gminy oraz pracowników 
Urzędu Gminy, stanowi Załącznik Nr 8 do protokołu. Przewodniczący Rady Gminy WALENTY 
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GAŁUSZEWSKI przypomniał, że Wojewoda Podlaski dokonuje analizy oświadczenia złożonego 
przez Przewodniczącego Rady Gminy, Przewodniczący analizuje oświadczenia złożone przez 
radnych, Wójt – oświadczenia pracowników Urzędu Gminy. Wszystkie oświadczenia są następnie 
analizowane przez Urząd Skarbowy. WALENTY GAŁUSZEWSKI podkreślił, że oświadczenia są 
składane coraz staranniej i z każdym rokiem jest w stosunku do nich coraz mniej uwag. Informacja 
o tym zostanie przekazana na sesji Rady Gminy. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

  Do pkt. 2) 

 W sprawach różnych omówiono następujące zagadnienia: 

a) Wiceprzewodniczący Rady Gminy PAWEŁ ŁOZOWIK odczytał wniosek Wójta Gminy 
(Załącznik Nr 9), w którym zwraca się do Rady Gminy o przyjęcie kwoty 186,42 zł jako podstawę 
wymiaru podatku leśnego od 1 ha na 2013 rok. Jest to średnia cena sprzedaży drewna za pierwsze 
trzy kwartały 2012 r. i jest o 0,14% niższa od średniej ceny drewna stanowiącej podstawe ustalenia 
podatku na 2012 rok. Radni dyskutowali o cenie drewna oraz o zapotrzebowaniu na ten surowiec. 
Ostatecznie w głosowaniu jawnym jednogłośnie przychylili się do wniosku Wójta Gminy. 

b) Radni zapoznali się z wnioskiem Wójta Gminy o przyjęcie projektu uchwały w sprawie 
obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego (Załącznik Nr 10). Prezes GUS w 
komunikacie  z 19 października 2012 r. w sprawie średniej ceny skupu żyta za okres pierwszych 
trzech kwartałów 2012 r. ogłosił, że średnia cena skupu żyta za wymieniony okres wynosi 75,86 zł, 
natomiast Wójt Gminy proponuje jej obniżenie do kwoty 74,00 zł za 1q.  

Podczas dyskusji radni zaproponowali lub zwrócili uwagę na następujące zagadnienia: 

- ANDRZEJ BOROWSKI – biorąc pod uwagę fakt zmniejszenia opłaty obszarowej, 
zaproponował obniżenie ceny skupu żyta do kwoty 70,00 zł; 

- JERZY CHILKIEWICZ – propozycja utrzymania ceny skupu podanej w komunikacie GUS, 
czyli w kwocie 75,86 zł. Gmina ma duże wydatki, potrzeby inwestycyjne, jeśli chcemy 
utrzymać dotychczasowe tempo ich realizacji, to nie należy obniżać podatków. Kto płaci 
systematycznie podatki, będzie tak postępował dalej, natomiast osoby zalegające z ich 
opłatą, w dalszym ciągu nie będą płacić, nawet, jeśli podatek będzie obniżony; 

- WALENTY GAŁUSZEWSKI – przychylił się do wniosku radnego Jerzego Chilkiewicza. 
Dodał, że skutkiem obniżenia podatku będzie obniżenie subwencji przyznawanej gminie. 
Obniżenie podatku będzie oznaczało, że gmina nie potrzebuje pieniędzy. Większe wpływy 
do budżetu spowodują, że można będzie zrealizować więcej inwestycji. Wójt Gminy RAISA 
RAJECKA poinformowała, że do budżetu gminy wpłynęło ponad 300 tys. zł więcej 
subwencji dlatego, że na 2012 rok nie została obniżona cena skupu żyta.  

- ANDRZEJ TYNIEWICKI – zwrócił uwagę, że od dłuższego czasu nie może doprosić się 
transportu, w świetlicy brakuje stolików i krzeseł. RAISA RAJECKA wyjaśniła, że w kilku 
świetlicach wyposażenie w stoliki i krzesła zostało uzupełnione, jednak nie ma możliwości 
zakupu sprzętu do wszystkich świetlic naraz. W 2012 roku na remonty świetlic wiejskich 
przeznaczono w budżecie gminy kwotę 200.000 zł. Wśród wyremontowanych lokali 
wymieniła Augustowo, Hryniewicze Duże, Krzywą, Bolesty, Kożyno i Parcewo. Na pytanie 
radnego SŁAWOMIRA SIEMIENIUKA, czy będzie remontowana świetlica w Rajkach, 
Pani Wójt poinformowała, że aktualnie trwają prace przy remoncie  świetlicy w Kozłach. O 
losy świetlicy w Knorozach zapytał również radny MIKOŁAJ NIKOŁAJUK. 

- ANDRZEJ BOROWSKI – zapytał, dlaczego podczas remontu świetlicy w Hryniewiczach 
Dużych zrywając podłogę połamano deski zamiast wykorzystać je na zrobienie ławek, tak 
jak to zrobiono przy remoncie świetlicy w Hryniewiczach Małych, gdzie remont był w 
połowie finansowany z budżetu gminy, a druga połowę kosztów pokryli mieszkańcy wsi. W 
dalszym ciągu w świetlicy nie ma stolików i krzeseł. W razie potrzeby sprzęt był 
organizowany przez mieszkańców wsi. Pani Wójt wyjaśniła, że być może część desek ze 
starej podłogi uległa zniszczeniu, generalnie jednak dobre deski miały być również 
wykorzystane. Poinformowała, że w 2013 roku zostanie zakupiona kolejna partia 
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wyposażenia do świelic. Przy zakupie większej ilości koszty są mniejsze, dlatego też nie 
trzeba się decydować na zakup kilku krzeseł, ale lepiej zgromadzić pieniądze na większy 
zakup. 

Po zakończeniu dyskusji prowadzący posiedzenie PAWEŁ ŁOZOWIK, poddał pod głosowanie 
zgłoszone przez radnych wnioski dotyczące obniżenia ceny skupu żyta. W głosowaniu jawnym 
większością głosów (9 “za”, 2 “przeciw”, 2 “wstrzymujące się”) radni przyjęli wniosek JERZEGO 
CHILKIEWICZA jako najdalej idący, czyli utrzymanie ogłoszonej przez GUS kwoty 75,86 zł  za 1 
q. W głosowaniu uczestniczyło 13 radnych (1 radny nieobecny, a Przewodniczący Rady jako, że nie 
jest członkiem żadnej Komisji nie uczestniczył w głosowaniu). Oznacza to, że wniosek Wójta 
Gminy w sprawie obniżenia ceny skupu żyta nie będzie wprowadzony do porządku najbliższej 
sesji. 

c) Wójt Gminy RAISA RAJECKA zapoznała radnych z projektem budżetu na 2013 rok, który do 
dnia 15 listopada br. zostanie przedłożony Radzie Gminy. Podczas swojej wypowiedzi 
poinformowała: 

- O założeniach Zarządu Powiatu i Gminy w sprawie budowy dróg powiatowych 
przebiegających przez teren Gminy. Ulica Chmielna – odcinek dłogości 108 m, jest 
planowana w ramach tzaw. ”schetynówki”. O dofinansowanie z tego programu zabiega 
Powiat. Dofinansowanie dla gmin ze “schetynówki” będzie zmniejszone o 50%, dla 
powiatów nie będzie zmian. Wspólnie z Powiatem będzie realizowana również droga 
powiatowa “we wsi Krzywa w zabudowie”, w Pilikach trwa regulowanie stanu prawnego 
poszczególnych nieruchomości przylegających do drogi, w planie jest przebiegający przez 
gminę odcinek drogi Koszewo-Truski, dla miejscowości Knorydy będzie z gminy 
dofinansowanie w wys. 250.000 zł, trzeba również dokończyć zadanie w Parcewie. Ogólnie 
na dofinansowanie budowy dróg powiatowych w 2013 roku  przewiduje się przeznaczenie 
kwoty w wysokości 800.000 zł.  RAISA RAJECKA przedstawiła również zadania 
inwestycyjne, wymienione w załączniku Nr 3: przebudowa i remont hydroforni Rajsk 
(oczekiwanie na uwolnienie środków), przebudowa drogi Rajsk – Orzechowicze (wniosek 
złożony do “schetynówki”),  kanalizacja sanitarna w Hołodach (brak dostatecznego 
zainteresowania ze strony mieszkańców, może lepszym rozwiązaniem byłoby 
dofinansowanie budowy przydomowych oczyszczalni ścieków). W tym miejscu głos zabrał 
Przewodniczący Rady Gminy WALENTY GAŁUSZEWSKI, twierdząc, że w tej sprawie 
nie należy zwlekać z decyzją i lepiej przenieść pieniądze na inne zadanie. Z kolei, 
Wiceprzewodniczący ANDRZEJ BOROWSKI zasugerował ubieganie się o dofinansowanie 
z Funduszu Ochrony Środowiska. Pani Wójt poinformowała, że z planowanych na 2012 rok 
75.000 zł, na przydomowe oczyszczalnie zostanie wydanych 57.500 zł. Dofinansowanie w 
wys. 2.500 zł nie jest więc zbyt kuszące. RAISA RAJECKA wymieniła niektóre kolejne 
planowane na 2013 rok zadania: przejęcie urządzeń wodociągowych, przebudowa drogi 
gminnej przy Zespole Szkół w Augustowie, wykonana dokumentacja na drogę w Malinowie 
(realizacja w 2015 r.),  zrobiona dokumentacja na przebudowę drogi w Ogrodnikach, 50.000 
zł przeznaczono na drogę Knorozy – Sobótka, ponad 2.000.000 zł przewiduje się na 
przebudowę drogi Parcewo – Hołody (2014 rok), w 2013 r., przebudowa drogi we wsi 
Jacewicze (2013 r.), Skrzypki Małe (90.000 zl na 2013 r.), budowa przepustu na drodze we 
wsi Krzywa (10.000 zł) oraz w Pasynkach (30.000 zł), sporządzenie dokumentacji na drogę 
Grabowiec – Skrzypki Duże, budowa systemu odwodnienia we wsi Truski (30.000 zł), 
budowa placu zabaw przy Szkole Podstawowej im. Jana Pawła II w Łubinie Kościelnym 
(złożono nowy wniosek do programu “Radosna Szkoła”, ponieważ w 2012 r. wykonawca 
przedłożył ofertę niezgodną ze specyfikacją), budowa świetlicy we wsi Zubowo (30.000 zł 
na sporządzenie dokumentacji w 2012 r., PAWEŁ ŁOZOWIK zasugerował, by sprzedać 
część działki na kto\órej będzie budowana świetlica, ale według Wójta, mieszkańcy nie 
wykazali takiej inicjatywy, więc nie można wszcząć procedury w tej sprawie), modernizacja 
świetlicy we wsi Szastały (wniosek o pozyskanie 25.000 zł z “Leadera”, Knorozy (również 
wniosek o 25.000 zł), Kotły (wniosek o 100.000 zł), przebudowa świetlicy wiejskiej we wsi 
Grabowiec (trwa postępowanie o zasiedzenie), przebudowa Ośrodka Kulturalno-
Edukacyjnego w Haćkach (środki z PROW), ze środków własnych będą realizowane 
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zadania w Widowie, Stołowaczu, Orzechowiczach, Husakach i Ogrodnikach. Pani Wójt 
zadeklarowała, że jak będą pieniądze, to kolejne świetlice będą remontowane. 
Poinformowała również o planowanych zakupach inwestycyjnych: sprzęt transportowy i 
budowlany (koparko-ładowarka – 200.000 zł i samochód – 200.000 zł), autobus (80.000 zł, 
do wymiany), sprzęt komputerowy (projekt “Wdrażanie elektronicznych usług dla 
ludności...”), samochody strażackie (10% udział własny gminy - projekt “Wspólnie 
chronimy Puszczę Białowieską”),  

d) Na prośbę radnego JERZEGO CHILKIEWICZA – Przewodniczącego Spółki Wodnej “Biała” 
radni podjęli jednogłośnie decyzję o przyznaniu na rzecz tej jednostki dotacji w wysokości 20.000 
zł. Radni przyznali, że poprawiła się jakość usług spółki, lepiej gospodaruje ona środkami 
finansowymi, rowy są oczyszczone. JERZY CHILKIEWICZ podczas dyskusji zwrócił uwagę, że 
jest dużo punktów stycznych na linii gmina i spółka. Przekazane pieniądze zostaną wydane na cele 
uzgodnione z gminą. Przy takiej współpracy z pewnością poprawi się wizerunek i spółki wodnej i 
gminy. JERZY CHILKIEWICZ poprosił o wyjaśnienie, jak postępować, jeśli rów jest własnością 
spółki, a w nim przepust będący własnością gminy. Kto w tej sytuacji powinien go naprawić? 
RAISA RAJECKA zwróciła uwagę, że pieniądze muszą być przeznaczone na zadania spółki, a nie 
gminy. Należy zastanowić się, w jaki sposób to rozstrzygnąć. 

e) Wiceprzewodniczący Rady Gminy ANDRZEJ BOROWSKI poruszyl temat utylizacji eternitu. 
Zasugerował przeznaczenie z budżetu jakiejś kwoty na ten cel. Zastępca Wójta Gminy ANATOL 
FILIPIUK poinformował, że mieszkańcy mają obowiązek co roku składać do gminy informację o 
posiadanym na posesji eternicie. Do 2032 roku przewiduje się, że pokrycia dachowe z tego 
materiału zostaną wymienione. Poinformował, że z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 
można przygotować program. Z doświadczeń innych samorządów wynika, że nie zawsze 
mieszkańcy są zadowoleni z udziału w tym programie, bowiem oczekują dofinansowania do 
zakupu nowej blachy, natomiast w ramach takiego programu opłaca się jedynie koszty utylizacji. 

f) Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że w Hryniewiczach Dużych synowie Pana 
Leona Hryniewickiego zwrócili się z wnioskiem o wylanie asfaltu na drodze prowadzącej do 
miejsca budowy przez nich domów. Zwróciła się do radnego ANDRZEJA BOROWSKIEGO z 
zapytaniem, czy ująć te koszty do projektu budżetu na 2013 rok. Radny ANDRZEJ BOROWSKI 
potwierdził, że prośba wnioskodawców jest uzasadniona i powinna być uwzględniona w wydatkach 
przyszłego roku.    

g) Radna BARBARA PAC  zapytała, czy jest przygotowywana dokumentacja na drogę  przy 
parkingu obok kościoła w Łubinie Kościelnym. RAISA RAJECKA odpowiedziała, że nie jest 
przygotowywana.   

h) Radny JAN PAWLUCZUK zgłosił, że nadal nie ma oświetlenia ulicznego w Widowie na 
przekazanej drodze od ul. Widowskiej do oczyszczalni. Pani Wójt obiecała, że zainterweniuje w tej 
sprawie. 

i) Radny ANDRZEJ BOROWSKI zwrócił uwagę, że nie otrzymał odpowiedzi na pismo złożone w 
listopadzie 2011 roku przez radnego oraz Radę Sołecką Sołectwa Hryniewicze Małe w sprawie 
wykonania podbudowy odcinka drogi prowadzącej do kaplicy oraz parkingu przy kaplicy. Poza tym 
przypomniał, że podczas otwarcia świetlicy Pani Wójt obiecała zakup wyposażenia do niej, ale do 
dziś tego wyposażenia nie ma.  RAISA RAJECKA potwierdziła, że być może złożyła taką 
obietnicę, ale nie jest w stanie zrobić wszystkiego w jednym czasie. Mimo, że wyposażenie nie 
zostało jeszcze zakupione, Pani Wójt podkreśliła, że w okręgu wyborczym radnego Andrzeja 
Borowskiego zostało zrobionych wiele innych rzeczy, m.in. oświetlenie przy kapliczce. Wracając 
do pisma z 2011 roku, poinformowała, że odpowiedź została udzielona ustnie na wyjazdowym 
posiedzeniu Komisji w listopadzie 2011 r., które odbyło się w Proniewiczach. Na pytanie radnego, 
czy otrzyma odpowiedź na piśmie, Pani Wójt odpowiedziała, że nie, ponieważ mija już rok od 
zgłoszenia. W międzyczasie został odszukany protokół z posiedzenia Komisji z dnia 25 listopada 
2011 r. Pani Wójt odczytała fragment protokołu, w którym zapisano treść odpowiedzi w tej sprawie. 
Uzgodniono, że wyciąg z protokołu zostanie przekazany radnemu Andrzejowi Borowskiemu oraz 
Sołtysowi Sołectwa Hryniewicze Małe. 
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j) Wiceprzewodniczący Rady Gminy PAWEŁ ŁOZOWIK zasugerował, aby podczas 
opracowywania regulaminu utrzymania porządku i czystości w gminie, uwzględnić odpady 
gromadzone na cmentarzach. Pani Wójt wyjaśniła, że śmieci z cmentarza wywozi i finansuje 
Parafia. 

Więcej spraw nie zgłoszono, więc PAWEŁ ŁOZOWIK o godz. 10.40 zamknął posiedzenie.  

Protokół zakończono i podpisano.  

Protokołowała: 

Insp. Ala Wawulska 

Przewodniczący posiedzenia: 

Paweł   Łozowik 

(Wiceprzewodniczący Rady Gminy) 

........................................................................... 

      

Członkowie Komisji Rewizyjnej: 

1. OLSZEWSKI Stanisław ....................................... 

2. KAMIŃSKI Leszek ....................................... 

3. NIKOŁAJUK Mikołaj ....................................... 

4. PAC Barbara .......................................... 

      

Członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki  

Komunalnej i Przestrzennej 

1. WYSZKOWSKI Anatoli 

(Przewodniczący) 

....................................... 

2.  BOROWSKI Andrzej ....................................... 

3.  ŁOZOWIK Paweł ...................................... 

4.  PAWLUCZUK Jan ....................................... 

5. TYNIEWICKI Andrzej ....................................... 

      

Członkowie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

1. CHILKIEWICZ Jerzy .................................. 

2. CAR Mikołaj .................................. 

3. KORSZAK Mariusz ................................... 

4. MATEUSZUK Mieczysław ................................... 

5. SIEMIENIUK Sławomir ................................... 

 


